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مشاور وزیر صنعت با بیان اینکه در برخی از رشته های صنعتی سقوط 
ادامه دارد، گفت: بیــش از 50 درصد واحدهای صنعتی یا به طور کامل 

خوابیده اند و یا زیر 50 درصد ظرفیت کار می کنند.
احمد پورفلاح در گفتگو با نسیم آنلاین درمورد ادعای عبور از رکود در سال های 
اخیر، اظهار داشــت: از رکود خارج نشدیم، ولی از روند فرو رفتن بیشتر در رکود 
کاســته شده است. نسبت به سال گذشــته حدود 10 تا 15 درصد در برخی از 
صنایع و شرکتهای کوچک و متوسط شرایط بهتر شده، ولی این مقدار پیشرفت 
با پیش بینی هایی که در دوران قبل از برجام می کردیم خیلی فاصله دارد. قبل از 
برجام گفته می شــد که شرایط اقتصادی خیلی تغییر می کند، اما این طور نشد. 
به هر حال بحث من همیشه این بود که شیب تندی که برای کاهش تورم وجود 
داشت یکی از پارامترهایی بود که به رکود دامن زد. در 4 سال گذشته تلاشهایی که 
شده بیشتر ناشی از خوداتکایی بخش خصوصی و دست روی زانو گذاشتن و بلند 
شدن است. این تلاشها باعث شده در SMEها )بنگاه های کوچک و متوسط( 10 تا 
15 درصد رونق را نسبت به سال گذشته ببینیم ولی مطلقا از رکود خارج نشدیم.

مشاور وزیر صنعت، معدن و تجارت تأکید کرد: امروز آمارهای 7 تا 8 درصد 
رشد اقتصادی مطرح می شود که من این آمارها را قبول ندارم و نگاهم به شرایط 
بدبینانه تر است. اما این را هم باید بگویم که در برخی از رشته های صنعتی سقوط 
ادامه دارد. صنعت ریسندگی وضعیت خوبی ندارد. لوازم خانگی هم همین طور. از 
طرف دیگر می بینیم که شوینده ها تولید خود را افزایش داده اند. تولید موادغذایی 
افزایش یافته و سرمایه گذاری بیشتری در این بخش شده است. ولی به هر حال 
به عنوان یکی از دست اندرکاران صنعت ساخت و ساز در زمستان سال 95 نسبت 
به سال 94، 10 تا 15 درصد رونق را می بینم. ولی این پیشرفت با آن 70 درصدی 

که قبلا از دست دادیم هنوز خیلی فاصله داریم.
وی درباره وضعیت آمارهای اقتصادی هم عنوان کرد: امکان اعلام آمار دقیق 

در کشور وجود ندارد و یا آن را در اختیار ما نمی گذارند که دلیل آن هم موضوع 
بحث ما نیست. ولی استنباط من به عنوان یک مدیر صنعت و کسی که سال ها 
کمیســیون صنایع اتاق بازرگانی را اداره کرده و در شــهرک های صنعتی ارتباط 
دارد به نظر من صنایع ساختمانی ما در بهترین حالت با 25 درصد ظرفیت خود 
کار می کنند. صنعت نساجی هم در بهترین حالت با 30 درصد ظرفیت خود کار 
می کند. لوازم خانگی زیر 50 درصد ظرفیت خود کار می کند. متاســفانه آماری 
وجود ندارد که بتوانیم بفهمیم صنعت کاشــی و سرامیک ما امروز با چند درصد 
ظرفیت خود کار می کند. به هیچ عنوان هم این آمار را در اختیار ما نمی گذارند و 
آمار گریزی یکی از پدیده های منفی است که مطالبه بخش خصوصی است. برخی ها 
نگران هستند که بگویند واحد تولیدی من با 30 درصد ظرفیتش کار می کند و 
بعد از آن بازارش را یا اعتماد مصرف کنندگان را از دست بدهد. ولی قدر مسلم 

صنعت کاشی و سرامیک امروز حتما زیر 50 درصد کار می کند.
دودکش های خاموش واحدهای صنعتی

پورفلاح خاطرنشان کرد: وقتی در یک شهرک صنعتی از 450 واحد صنعتی 
200 واحد تعطیل است و از 250 واحد باقی مانده هم نصفشان زیر 50 درصد 
کار می کنند، این آمار را به صورت کلی می توان گفت و می توان قبول کرد. یعنی 
با یک گردش در یک شــهرک صنعتی و مشــاهده خاموش بودن دودکش های 
واحدهای تولیدی می تــوان فهمید که بیش از 50 درصد واحدهای صنعتی ما 
یــا به طور کامل خوابیده اند و یا زیر 50 درصد ظرفیت کار می کنند. ولی اینکه 
بخواهیم دقیق بررســی کنیم که مثلا ما آمار تولید کفشــمان مثلا 10 میلیون 
جفت در ســال اســت و ما مثلا در حال تولید دو میلیون هستیم جز آمارهایی 

است که در ایران هیچ مرکز آماری آن را ارائه  نمی کند.
رئیس اسبق کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی افزود: اگر حجم سرمایه گذاری ها 
از سال گذشته مثبت تر شود نشان می دهد که ما کم کم در حال فاصله گرفتن از 
رکود هستیم. یا شاخص دیگر میزان جذب سرمایه گذاری خارجی است. واقعیت 
این است که آنطور که انتظار داشتیم سرمایه خارجی جذب اقتصاد کشور نشده 
اســت. دولت یازدهم هــم دلش می خواهد که در ایــن پارامترها موفقیت های 
بیشــتری به دســت بیاورد ولی به دلایل مختلف نشده که همه را هم نباید به 

گردن دولت انداخت.
البته اخیرا وزیر کار و وزیر صنعت اعلام کردند که ما توانســتیم 700 هزار 
شــغل ایجاد کنیم. ولی اگر در کنار این آمار تعداد شغل هایی که از دست رفته 
را هم بگذاریم، شــاید بتوانیم برداشــت بهتری از این آمار داشته باشیم، تا این 
کــه بــه صورت مجرد به این آمار نگاه کنیم. ولی به نظر من در ایجاد شــغل و 
جذب سرمایه موفقیت ما در این حد نبوده که بتوانیم فرصت های از دست رفته 

سال های دورتر را پاسخ دهیم.

رئیس کارگروه نفت و گاز کمیسیون اصل ۹0 مجلس شورای 
اسلامی گفت: اگر در انجام وظایف نظارتی خود متوجه شویم 
که قراردادی مطابق با قوانین یا منافع ملی ما نباشــد، قطعا 

نمایندگان به آن مورد ورود می کنند. 
»محمدرضا منصوری« در گفت وگو با خبرگزاری تســنیم اظهار 
داشــت: دولت به دنبال این است که شرکت هایی بیایند که هر چه 

زودتر وارد کار توسعه ای در میادین نفتی و گازی کشور شوند.
وی افــزود: در این خصوص تا کنون تفاهم نامه هایی با چندین 
شــرکت خارجی به امضا رسیده و دولت در این زمینه اختیاراتی را 
به وزارت نفت داده اســت تا بتواند نسبت به تبدیل تفاهم نامه ها به 
قراردادهایی به نمایندگی از ایران اقدام کند که این قراردادها عمدتاً 

بلندمدت خواهند بود.
رئیس کارگروه نفت و گاز کمیســیون اصل 90 مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: وزارت نفت بر این مسئله وقوف و توجه کامل 
دارد کــه باید قراردادهایی که به صورت بلندمدت در نفت و گاز به 
امضا می رســد، مطابق با قوانین کشــور و به نفع منافع ملی باشد و 
مجلس شورای اسلامی نیز در ایفای نقش نظارتی خود، از این موضوع 

مهم صیانت خواهد کرد.
منصوری گفت: اگر در انجام وظایف نظارتی خود متوجه شــویم 
که قراردادی مطابق با قوانین یا منافع ملی ما نباشد، قطعا نمایندگان 
به آن مورد ورود می کنند و ما هم در کمیســیون اصل 90 مجلس 

شورای اسلامی به طور مستقیم به مسئله ورود می کنیم.

رئیس کارگروه نفت و گاز کمیسیون اصل ۹0 مجلس:

نمایندگان به قراردادهای نفتی
 مغایر با منافع ملی ورود مستقیم می کنند 

رئیس مرکز برنامه ریزی و نظارت بر دخانیات کشور فهرست 
۱۸ نشان تجاری سیگارهای قاچاق را اعلام کرد.

علی اصغر رمزی گفت: فهرســت 20 برند ســیگار قاچاق که بدون 
اخذ مجوز برای تولید یا واردات در بازار عرضه می شد، در سال گذشته 

اعلام شد.
وی اظهار داشــت : انتشار فهرست سیگارهای قاچاق موجب آگاهی 
مردم جهت عدم خرید و مصرف آنها به دلیل مضر بودن آنها و تشــدید 
برخورد با این نام و نشانهای قاچاق توسط دستگاه های نظارتی می شود. 
رمزی گفت: اخیرا در کارگروه تخصصی مربوطه در ســتاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارزمقرر شــد، تا فهرست یاد شده به روز شده و اقلامی که 
حجم قاچاق آنها قابل توجه است و فاقد مجوز واردات و یا تولید هستند، 

تهیه و به دستگاه های ذیربط ابلاغ شود.
رئیس مرکــز برنامه ریزی و نظارت بر دخانیات کشــور همچنین به 
مصرف کنندگان سیگار هشدار داد سیگارهای قاچاقی که بدون کنترل 
آزمایشــگاهی وارد بازار می شوند، درصد مواد مضر آنها کنترل نمی شود 

و عمدتا دارای برگ های توتون با سموم دفع آفات نباتی بالا هستند.

فهرست ۱۸ نوع سیگار قاچاق اعلام شد

وی تصریح کرد: کارخانه های معتبر، مجاز به استفاده از این برگ های 
توتون نیستند و توسط کارخانه های غیر مجاز در برخی کشورها از جمله 
برخی کشــورهای همســایه خریداری و اقدام به تولید برندهای جعلی 

ســیگارهای متفاوت که برندهای معروف و گران قیمت را نیز شــامل 
می شود، می نمایند.

رمزی خاطر نشان کرد: این نوع سیگارها دقیقا با همان دستگاه های 
پیشــرفته کارخانه های اصلی تولید و بسیار مشابه برند اصلی هستند و 
برای مصرف کننده غیر قابل تشخیص می باشند و لی در حال حاضر ملاک 
تشخیص اصلی یا قاچاق بودن سیگارها داشتن پیام و تصویر بهداشتی 
است و سیگارهایی که تصویر بهداشتی مانند تصویر ریه یا چکمه و یا ... 

را ندارند، قاچاق تلقی می شوند.
رمزی با بیان فهرست یاد شده اقلامی که در حال حاضر فاقد مجوز 
واردات و یا تولید هستند، افزود: قاچاق این سیگارها قابل توجه است و 
اسامی آنها در قالب 18 نشان تجاری )برند( به عنوان سیگارهائی که قطعا 
قاچاق محسوب می شود، به دستگاه های نظارتی از سوی ستاد مرکزی 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز ابلاغ شــد، تا در ســطح بازار و عرضه برخورد 
قانونی با آنها با شــدت بیش از پیش صورت گیرد: مارلبرو، بن، رویال 
5، اروس، رویال، آفایر )افیر(، میکادو، سناتور، کینگ دام، لامبورگینی، 

سر، مراد، والدن، امرالد، میامی، دی اند جی، اس ایکس، ماک )مک(

طی روزهای اخیر گوشت گوسفندی و گوشت مرغ گران 
شده است.

فرهاد موســی زاده، توزیع کننده گوشــت در گفت وگو با »نسیم 
آنلاین«، بیان داشت: وضعیت بازار گوشت آن چنان بد شده است که 
همگی برای توزیع آن بلاتکلیف مانده ایم، تقاضا برای خرید گوشت 

بسیار کم و قدرت خرید مردم پایین آمده است.
موسی زاده گفت: گوشت گوســاله کیلویی هزار تومان و گوشت 
گوسفندی هم چیزی در حدود 1000 تا 1500 تومان مجدداً بالاتر 
رفته است، اما دلیل گرانی گوشت کمبود دام نیست، الان فصل دام 
اســت بنابراین کمبودی نداریم اما واقعیت این است که دیگر برای 
کسانی که کشتار انجام می دادند کشتار دام به صرفه نیست زیرا کسی 

گوشت نمی خرد و بار بر روی دستشان می ماند.
وی افزودک در گذشته با خیال راحت کشتار دام انجام می دادیم 
و چنان چه تقاضا از ســوی مردم کم بود گوشــت ها را بسته بندی و 
منجمد کرده و آن را به شــرکت ها تحویل می دادیم اما الان تقاضای 
شــرکت ها و هتل ها برای گوشت بســیار کاهش یافته و آنها هم به 

گوشت مرغ روی آورده اند.
این توزیع کننده گوشت ادامه داد: ما تا مدتی قبل به چند شرکت 
هواپیمایی و کشــتیرانی گوشــت تحویل می دادیــم اما الان همان 
شرکت ها هم تمایلی برای خرید گوشت قرمز ندارند زیرا برای هر تن 
آن چیزی در حدود 7 میلیون گرانتر از گذشته باید پرداخت کنند.

رئیس اتحادیه فروشندگان مرغ و ماهی: افزایش قیمت جوجه 
یک روزه مرغ را گران کرد

رئیس اتحادیه فروشندگان مرغ و ماهی هم گفت: افزایش قیمت 
مرغ ربطی به ماه مبارک رمضان ندارد، بلکه افزایش قیمت جوجه 
یک روزه به 2700 تومان سبب شده است، قیمت تمام شده مرغ 

بالا رفته و کیلویی 8 هزار تومان به فروش برسد.
مهدی یوســف خانی در گفت وگو با فارس، در مورد علت افزایش 
مرغ در بازار که این روزها به 8 هزار تومان در هر کیلوگرم  هم رسیده 
است، اظهار داشت: با توجه به کاهش بی رویه قیمت مرغ زنده درب 
مرغداری ها طی یک هفته اخیر، مرغداران از فروش مرغ به کشتارگاه ها 
امتناع کردند که همین امر سبب شد که قیمت مرغ زنده از 4100 

تومان به 5 هزار تومان برسد.
وی اضافه کرد: قیمت منطقی فروش مرغ زنده در کشــتارگاه ها 
باید کیلویی 4600 تومان باشد، تا در نهایت با محاسبه سود توزیع، 

گوشت مرغ کیلویی 7400 تومان به دست مصرف کننده برسد.
رئیس اتحادیه فروشندگان مرغ و ماهی در پاسخ به اینکه برخی، 
افزایش قیمت خوراک طیور و قیمت جوجه یک روزه را عامل افزایش 
قیمت مرغ می دانند، با تأیید این موضوع، تصریح کرد: مشکل اینجاست 
که قیمت هر دو نهاده در نوسان است و اکنون قیمت جوجه یک روزه 
بدون هیچ حساب و کتابی بالا رفته است و هیچ نظارتی بر آن نمی شود.

وی خاطرنشان کرد: زنجیره تولید به طور کلی از زیربنا مشکل دارد 
و قیمت نهاده ها و جوجه یک روزه آن قدر تغییر می کند که نمی شود 

برای تولید مرغ برنامه ریزی کرد.
قیمت هر کیلوگرم مرغ تا هفته گذشته روی مرز 6900 تومان بود، 
اما به یکباره طی چند روز گذشته به 8 هزار تومان در هر کیلو رسیده 
است که برخی افراد، نزدیک شدن به ماه مبارک رمضان را عامل آن 
می دانند، در حالی که رئیس اتحادیه فروشندگان مرغ و ماهی آن را 
رد کرده و دلیل گرانی را عرضه نکردن مرغ به مقدار کافی از ســوی 

مرغداری ها عنوان می کند.

گوشتقرمزوسفید
گرانشد

شــورای  کانون  عضو 
با اعلام  اسلامی کار کشور 
اعلام  این خبر کــه طبق 
قو، مدت  کارخانه  صاحبان 
فعالیت کارخانــه تا 2 ماه 
دیگر خواهد بود، افزود: به 
نظر می رسد مالکان کارخانه 
عدیده  مشکلات  دلیل  به 

تمایلی به ادامه تولید ندارند.
علی خدایــی در گفت وگو 
با فارس بــا بیان اینکه پس از 
واگذاری این کارخانه تولیدی، 
بخش خصوصــی خریدار این 
کارخانه بزرگ شد، گفت: پس 
از واگذاری عملا مدیریت این 
کارخانه به طور کامل مختل شد 

و به نظر می رســید که مالکان 
جدید علاقه ای به ادامه تولید 
ندارند چرا که با  پیشرفت محل 
اســتقرار کارخانه و گسترش 
شــهر به عنوان یکی از مراکز 
مهم عملا تولید از نظر مدیران 
کارخانه به صرفه نشد و قیمت 
زمین و ارزش افزوده آن بیش 

از تولید، صرفه اقتصادی داشت.
عضو کانون شورای اسلامی 
کار کشــور با بیان اینکه طبق 
اعــلام صاحــب کارخانه این 
مجموعه تا تیرماه فعال خواهد 
بــود، تصریح کــرد: هم اکنون 
عیدی، پاداش و حقوق و مزایای 
کارگران به طور کامل پرداخت 

نشده است.
وی افزود: کارگران کارخانه 
از دولت توقــع مداخله دارند 
و از طرفی هم شــورای شــهر 
و شــهرداری توافقنامــه ای با 
کارخانه داشتند که این کارخانه 
از این محــل به مکان دیگری 
منتقل شــود و در مدت زمان 

انتقال کارگــران در  فرآینــد 
شهرداری مشغول به کار شوند 
اما ایــن توافقنامه روی زمین 

ماند.
خدایی تاکید کرد: تاکنون 
کســی به فکر کارگــران این 
کارخانــه نبوده و روز به روز بر 

مشکلات آنان افزوده شد.

نمایندگان  هیئت  عضو  یک 
اتاق بازرگانی گفت: هزاران واحد 
کوچک و متوسط که عامل محرک 
هســتند،  افزوده  ارزش  ایجاد 
همچنان درگیر بحران اند و از رشد 
اقتصادی موجود بی بهره ماندند.

بــه گــزارش فــارس، علیرضا 
هیئــت  جلســه  در  کلاه صمــدی 
نمایندگان اتاق بازرگانی ایران اظهار 
داشت: واقعیت این است که علی رغم 
موفقیت دولت در تبدیل عمیق ترین 

رکود اقتصادی کشــورمان به رشد با 
این رشد متوازن نبوده و عمدتاً متعلق 
به نفــت، گاز، پتروشــیمی، صنایع 
بالادستی و مواد خام اولیه بوده است.
وی افــزود: هزاران واحد کوچک 
و متوســط و بنگاه هایــی که موتور 
حرکت و ایجاد ارزش افزوده هستند، 
همچنان در بحران اند و از این رشــد 

بی بهره ماندند.
عضو هیئــت نماینــدگان اتاق 
بازرگانــی ادامــه داد: یکی از دلایل 

رشد نامتوازن تمرکز منابع مالی در 
صنایع بالادستی و شرکت های بزرگی 
است و توجه خاصی به صنایع پایین 

دستی نشده است.
کلاه صمدی با تأکیــد بر اینکه 
ما شــاهد تحلیــل رفتــن کاهش 
سرمایه گذاری در این حوزه هستیم، 
گفــت: علی رغم ده هــا میلیارد دلار 
یارانه پرداختی به صنایع بالادستی، 
تولیدات این بخش که باید به مزیت 
نسبی برای اقتصاد ملی ارزش افزوده 

تبدیل شود، با قیمت های پایین صادر 
می شــود و مزیت نسبی و اشتغال را 
برای همسایه های ما ایجاد کرده است.
وی با بیــان اینکه امیدواریم در 
دولت دوازدهم شــاهد تغییر مسیر 
باشــیم و وزارتخانه های اقتصادی به 
ویژه وزارت صنعت، معدن و تجارت 
توجه بیشتری به استراتژی صنعتی 
کشور داشــته باشــد، تصریح کرد: 
این وزارتخانه ها مســیر رشد توسعه 
صادرات واقعاً غیرنفتی را فراهم کنند.

عضو هیئــت نماینــدگان اتاق 
بازرگانــی ایران، گفت: ما آمار بالایی 
را در زمینه صــادرات غیرنفتی ارائه 
می دهیم، اما در اصل، این آمار که به 
عنوان صادرات غیرنفتی ارائه می شود، 
آمــار صادرات همان منابع طبیعی و 

انرژی کشور در قالب دیگری است.
کلاه صمدی با اشــاره به صنعت 
برق و صادرات آن، اضافه کرد: کشور 
مــا 5 درصد ذخایر مــس دنیا را در 
اختیار دارد و 10 تولیدکننده اول در 

پتروشیمی است، اما کشور ترکیه هیچ 
کدام را نــدارد، با این وجود ما 150 
میلیون دلار برق صادر می کنیم، در 
حالی که این کشــور 15 برابر یعنی 
2/3 میلیارد دلار برق صادر می کند.

وی افزود: در صورت رفع موانع در 
صنعت برق با توجه به نیاز کشورهای 
همسایه و توانمندی ما در کوتاه مدت 
می توانیم صادرات آن را به 10 میلیارد 
دلار و در میــان مدت به 30 میلیارد 

دلار برسانیم.

کارخانه قو تا 2 ماه دیگر کاملا تعطیل می شود

معاون وزیر جهاد کشاورزی 
گفت: در ســال جاری میزان 
از  بهره بــرداری  توقــف 
جنگل های شــمال کشور به 
۸0 درصد کاهش می یابد و در 
سال ۹۷ به طور کامل متوقف 

می شود. 
به گزارش خبرگزاری تسنیم، 
جلســه  در  جلالــی  خداکــرم 
منابع  نمونه هــای  هم اندیشــی 
طبیعی کشــور اظهار کــرد: در 
دوره تبلیغات ریاســت جمهوری 
مشــکلات و نارسایی هایی مطرح 
شد که اکنون باید همه آنها مورد 
توجــه قرار گیرد. بدون داشــتن 
منابع پایه مناسب و پوشش گیاهی 

مقاومتی  اقتصــاد  به  نمی توانیم 
مناسبی دســت یابیم زیرا بنای 
موضوع  تولیدی  بخش های  همه 

منابع پایه و زیربنایی است.
رئیس سازمان جنگل ها مراتع 
و آبخیزداری کشــور افزود: یک 
میلیــون و 600 هــزار خانوار از 
حوزه منابع طبیعی معیشت خود 
رامی گذرانند که 160 هزار نفر از 
آنهــا از طریق بخش دامداری در 
منابع طبیعی و 650 هزار خانوار از 
سایر موارد طبیعی و منابع مرتبط 
با آن معیشت خود رامی گذرانند.

معاون وزیر جهاد کشــاورزی 
ادامه داد، از منابع طبیعی کشور 
ســالانه 20 میلیون تــن علوفه 

برداشــت می شــود یک میلیون 
تن نیز ســایر محصولات زراعی و 
دارویی از حوزه های منابع طبیعی 

مورد بهره برداری قرار می گیرد.
جلالی گفت: بــا وجود اینکه 
دولــت خود را در عرصه حفاظت 
از منابــع طبیعی مجری می داند 
امــا براســاس قانون اساســی و 
سیاســتهای دولت آنچــه را که 
بتوانــد از تصدیگری خود واگذار 
کند به بخــش خصوصی و مردم 
واگــذار می کنــد. در حال حاضر 
حدود 85 میلیــون هکتار منابع 
طبیعی کشور توسط مردم مورد 

بهره برداری قرار می گیرد.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی 

گفــت: عملیــات آبخیــزداری ، 
آبخــوان داری و بیابان زدایــی در 
برنامه ششــم مــورد توجه ویژه 
قرار گرفته اســت که امیدواریم 
قدم بلندی بــرای کنترل عوامل 
ناپایداری برداریم. اگر آبخیزداری 
به خوبــی انجام نشــود مقدمه 
بیابان زدایی و گرد و غبار و ناامنی 

اکولوژیک صورت می گیرد.
جلالی تصریح کرد: در برنامه 
ششم به بهره برداری از جنگل ها 
اشــاره شــده بود اما وزیر جهاد 
کشــاورزی دستور توقف آن را به 
صورت تدریجی داد و براین اساس 
در سال 95، برداشت از 150 هزار 
هکتار از جنگل ها متوقف شــد و 

امسال نیز حدود 250 هزار هکتار 
دیگر متوقف می شود.

وی افــزود: در ســال جاری 
میــزان توقــف بهره بــرداری از 
جنگل های  شــمال کشور به 80 
درصد کاهش می یابد و در ســال 
97 نیز با تشخیص دولت و مجلس 
بهره بــرداری از جنگل ها به طور 
کامل متوقف خواهد شد که این 
امر به معنای رها کردن جنگل ها 
نیست و تمام اقدامات حفاظتی در 

این خصوص انجام می شود.
معاون وزیر جهاد کشاورزی در 
ادامه با اشاره به اهمیت کدگذاری 
مشــاغل مرتبط با منابع طبیعی 
کشــور گفت: با توجــه به وجود 

تشــکل های علمــی و صنفی در 
بخش منابع طبیعی کشــور این 
نیاز ایجاد شده تا مشاغل مرتبط را 
کدگذاری کرده تا از این طریق آنها 
بتوانند از مزایای موجود مانند بیمه 

تامین اجتماعی استفاده کنند.
جلالــی ادامــه داد: توجه به 
معیشــت  بهره بــرداران از منابع 
طبیعی از الزامات این مشاغل است 
زیرا در غیر این صورت افراد به این 

شغل ها ورود نمی کنند.
وی در پایان گفت: جنگل کاری 
اقتصادی مورد توجه قرار گرفته و 
در ایــن مدت 140 هزار هکتار از 
سطح جنگل ها به این شکل مورد 

بهره برداری قرار گرفته است.

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران:

هزاران واحد کوچک و متوسط همچنان درگیر بحران هستند

یک اقتصاددان با اشاره به وضعیت بیکاری در دولت یازدهم 
گفت: رشد بیکاری طی چهار سال گذشته بیانگر این واقعیت است 
که رشــد بخش تولیدی که بتواند از طریق تأثیر بر پارامترهای 

اقتصادی نمایان باشد، اتفاق نیفتاده است.
اکبر خدابخشی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه دولت دوازدهم 
باید به دنبال راه فرار از وضعیت بیکاری باشــد، اظهار داشــت: این کار با 

توجه به بخش تولید از طریق سرمایه گذاری تحقق می یابد.
وی افزود: دولت یازدهم همه تلاش خود را در چهار سال گذشته برای 
رونق اقتصاد روی سرمایه گذاری داخلی و خارجی صرف کرد، اما متأسفانه 
حتی متناسب با بیکارانی که طی چهار سال گذشته وارد بازار کار شدند، 
شغل ایجاد نکرده است، چه برسد به اینکه برای اشتغال بیکاران انباشته 

شده از سال های قبل اشتغال فراهم کند.
این کارشــناس اقتصادی در پاسخ به این سؤال که آیا دولت یازدهم 
توانســت به مهم ترین وعده انتخاباتی خود از جمله خروج از رکود تورمی 
جامه عمل بپوشاند؟ عنوان کرد: دولت یازدهم ادعا دارد که رشد اقتصادی 
7 درصدی در آخرین ســال این دولت اتفاق افتاده اســت و آن را نشانه 

خــروج از رکود تلقی می کند، اما بیشــتر صاحب نظران اقتصادی بر این 
ادعا انتقاد داشته و این رشد را به عنوان رشد واقعی در بخش های تولید 

غیرنفتی نمی دانند.

خدابخشی ادامه داد: رشد بیکاری طی چهار سال گذشته بیانگر این 
واقعیت است که رشد بخش تولیدی که بتواند از طریق تأثیر بر پارامترهای 

اقتصادی نمایان باشد، اتفاق نیفتاده است.
عضو هیئت علمی اقتصاد دانشگاه بوعلی  سینا با اشاره به اینکه خروج 
از رکود، باید در نتیجه افزایش رشد سرمایه گذاری و به دنبال آن افزایش 
رشد با تأخیر در تولید صورت گیرد، بیان کرد: افزایش حجم صادرات نفتی 
و از طرفی دیگر افزایش قیمت نفت شرایطی را فراهم کرده که شاهد رشد 
مقطعی مناســبی باشیم، بنابراین تحقق رشد اقتصادی از طریق ایجاد و 
رونق سرمایه گذاری با وقفه چند ساله اتفاق می افتد. در شرایطی که طی 
ســال های اخیر رشد سرمایه گذاری چه خارجی و چه داخلی، به میزانی 
که بتواند رشد هفت درصدی سال گذشته را به همراه داشته باشد، وجود 
نداشته است.وی با بیان اینکه کاهش نرخ تورم تنها دستاوردی است که 
دولت یازدهم به آن افتخار می کند، تصریح کرد: اگر تحلیل دقیق تری از 
وضعیت و دلایل کاهش تورم ارائه شــود آنگاه شاید بهتر بتوان پذیرفت 
کاهش تورم بیش از آن که نتیجه برنامه ریزی و سیاست گذاری دولت باشد، 

نتیجه ساز و کارهای غیرسیاستی و غیرمدیریتی بوده است.

یک اقتصاددان:

افزایش بیکاری در ۴ سال گذشته نشانه عدم رشد تولید است

رئیس سازمان مراتع و آبخیزداری :

توقف کامل بهره برداری از جنگل های شمال کشور به سال ۹۷ موکول شد

۱۴ پروژه اولویت دار وزارت اقتصاد در حالی از سوی ستاد 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی برای سال ۹۶ مصوب شد که در 

سال ۹2 همه آنها جزء برنامه های طیب نیا بوده است!
معــاون اول رئیس جمهــور و رئیس ســتاد فرماندهی اقتصاد 
مقاومتی روز شــنبه 14 پروژه اولویــت دار وزارت امور اقتصادی و 
دارایی »مصوب ســتاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی« برای اجرا در 

سال 1396 را ابلاغ کرد.
این مصوبــات که در نوع خود کاربردی و عملیاتی محســوب 
می شود، بدون آنکه شاخص کمی و زمان بندی اجرایی داشته باشد، 

صرفا به صورت انشایی مرور و یادآوری شده است.
با نگاهی به این برنامه ها و مقایســه آن با اولویت های راهبردی 
اعمال شــده از سوی طیب نیا برای وزارت اقتصاد دولت یازدهم به 
وضوح مشاهده می شود، تمامی اهداف گفته شده سال 92 از سوی 
وزیر تهیه و تدوین شــده اســت. بنابراین وعده های سال 92 برای 
سال 96 بار دیگر و در قالبی متفاوت جزء مصوبات ستاد فرماندهی 

اقتصاد مقاومتی تکرار شده است.
نکته دیگر این مصوبه مربوط به تعیین معاون یا دستگاه متولی 
بــرای اجرای هر کدام از برنامه ها اســت. طبق بند ب این مصوبه 
»دستگاه مجری«، با قید فوریت حداکثر ظرف مدت یک هفته برای 
تسریع در اجرای هر یک از آنها نسبت به صدور حکم برای معاون 
و یــا معاونان ذیربط خود و یا مقام هم تراز به عنوان مجری اقدام و 
به دبیرخانه ســتاد معرفی نماید. فارغ از اینکه سال 92 دستگاه و 

مسئول مستقیم اجرای آن نیز مشخص شده است.
به این ترتیب فعالیت های روزمره و جاری دستگاه های اجرایی به 
عنوان مصوبات اقتصاد مقاومتی تکرار شده و بدتر آن که این برنامه ها 
برای سال های قبل بوده، بنابراین چه معنایی دارد که دوباره وعده 
داده شــود؟ چرا با عمل نشدن به وعده ها در دولت یازدهم مجددا 
شاهد تکرار آنها هســتیم؟ علت عقب گرد ستاد فرماندهی اقتصاد 

مقاومتی چیست؟
حسین احمدی کارشناس اقتصادی در این باره به فارس می گوید: 
پیاده سازی طرح جامع مالیاتی جزء برنامه های 4 سال طیب نیا برای 
وزارت اقتصاد بوده که با عملی نشدن و عدم تحقق مجدداً در دستور 
کار سال 96 قرار گرفته است. همچنین طبق قانون گروه های 1 و 2 
باید تا پایان سال 94 به اتمام می رسید که با وجود رکود و تمایل و 

فشار برخی مدیران دولت امکان واگذاری به نتیجه نرسید.
طیب نیا پیشــتر در مورد وعده عملی نشده پیاده سازی طرح 
جامع مالیاتی گفته بود، این طرح آماده شده و می خواستیم شائبه 

انتخاباتی نداشته باشد و اکنون در حال اجرا است.
وزیر باید پاسخ دهد اگر چنین فرضی صحت دارد، چرا امسال جزء 
مصوبات ستاد اقتصاد مقاومتی تکرار شده است؟ چرا گزارش دقیق 
و شــفاف از عملکرد ها به این ستاد داده نمی شود؟ نظارت فرمانده 
اقتصاد مقاومتی از وضعیت موجود و با کدام معیار انجام شده است؟
نظام جامع مدیریت بدهی های دولت طبق قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر جزء تکالیف دولت به ویژه وزارت اقتصاد بوده و ساختار 

آن وجود دارد و با ادبیات جدید روند موجود ادامه خواهد یافت.
مولدســازی و مدیریت دارایی های دولت نیز جزء برنامه ها و ابر 
پروژه 4 ساله طیب نیا در وزارت اقتصاد بود که اقدام جدی برای آن 

صورت نگرفت، به همین دلیل مجدداً در دستور کار قرار نگرفت.
در بخش کسب و کار وزیر اقتصاد وعده داد تا پایان دولت یازدهم 
این شــاخص دو رقمی خواهد شد، اما پس از گذشت 3/5 سال از 
رتبه 118 به رتبه 120 تنزل یافت و نه تنها بهبود در ساختار کسب 
و کار مشاهده نمی شود و وعده داده شده محقق نشد، بلکه این بار 
در قالب سیاســت های اقتصاد مقاومتی »عملیاتی کردن مقررات و 
بهبود 10 پله ای رتبه کشــور در ســهولت کسب و کار« برای سال 

جاری مصوبه شد.
یکــی از 7 برنامــه و اولویت ســال 92 وزارت اقتصاد در دولت 
یازدهــم و رویکردهای زیرمجموعه های ایــن وزارتخانه طراحی و 
اســتقرار خزانه داری الکترونیکی بود که این بار در مصوبه ســتاد 

اقتصاد مقاومتی تکرار شد.
کارشناســان برنامه ریزی معتقدند، بیان شاخص های خوب با 
استفاده از ادبیات جذاب نمی تواند گر ه گشای مشکلات باشد و برنامه  
عملیاتــی و با قابلیت اجرا نیــاز دارد که علاوه به ورود به جزئیات 
و مصادیــق خارج از کلی گویی، زمان بندی کمی و کیفی به همراه 
گزارش دهی و نظارت و پایش مستمر داشته باشد. در غیر این صورت 
شاهد روند موجودی خواهیم بود که از سال 92 وجود داشته و در 

سال جدید نیز تکرار شده است.

تکراروعدههایعملنشدهدولتیازدهم
بهاسماقتصادمقاومتی

در پی درج خبــر »انتقاد کارگــران از نحوه واگذاری 
سهام شرکت آب و برق کیش« در این صفحه، این شرکت 

توضیحاتی را به کیهان ارسال کرد.
در توضیحات شرکت آب و برق کیش آمده است: مزایده مورد 
اشاره در نامه منتشره، توسط سازمان خصوصی سازی با رعایت کلیه 
ضوابط قانونی و در اجرای قانون اصلاح موادی از قانون برنامه چهارم 
توسعه و سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی جمهوری اسلامی 
ایران و به استناد صورتجلسه شــماره 43737/261935 مورخه 

88/12/27 هیئت محترم وزیران برگزار شده است.
برخلاف مفاد نامه منتشره، 48 درصد از سهام متعلق به شرکت 
ساتکاپ مطابق مصوبه مورخه 1388/12/8 هیئت محترم واگذاری 
به صورت عرضه بلوکی )پس از کســر ســهام ترجیحی( از طریق 
مزایده به تصویب رسیده و نظر به وجود مزیت در واگذاری سهام 
به صورت بلوک کنترلــی، هیئت محترم واگذاری مقرر نموده در 
صورت تمایل شــرکت سرمایه گذاری آب و برق )صبا( به فروش 3 
درصد سهام خود، سازمان خصوصی سازی در آگهی عرضه موضوع 
را اطلاع رســانی نماید که این موضــوع در بند پایانی آگهی مورخ 
1389/12/20 منتشر و به اطلاع عموم رسیده است و برخلاف ادعای 
مطرح شــده در نامه مذکور سازمان خصوصی سازی قانوناً ملزم به 
واگذاری پنج درصد سهام شرکت به عنوان سهام ترجیحی نیست 
بلکه حسب صراحت تبصره 3 ماده 20 قانون اجرای سیاست های 
کلی 44 )موضوع تصویب نامه شماره 63/2/198898/2168 مورخه 
87/12/20 شورای عالی اجرای سیاست کلی اصل 44 قانون اساسی 
از جمله مواد 1، 4، 9( میزان سهام ترجیحی قابل واگذاری مقید به 
حداکثر پنج درصد شــده است، آن هم در شرایطی که صد درصد 
ســهام واگذار گردد، در حالی که در شرکت آب و برق کیش تنها 
51 درصد ســهام واگذار گردیده و 49 درصد باقی مانده هم چنان 

در اختیار سهامداران قبلی )نمایندگان دولت( می باشد.
موضوع نحوه واگذاری سهام مذکور طی یک مرحله رسیدگی در 
داوری موضوع 30 قانون اجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون 
اساسی مورد رسیدگی قرار گرفته و در رأی هیئت مذکور آمده است:
)... تخصیــص ســهام ترجیحی بــه کارکنان برای ســازمان 
خصوصی سازی یا هیئت واگذاری جنبه اختیاری دارد مطابق ماده 
4 آئین نامه اجرایی مذکور، میزان سهام ترجیحی قابل تخصیص به 
هر یک از کارکنان حداکثر تا ســقف ده برابر میانگین شش ماهه 
آخرین مبلغ حقوق و مزایای مستمر دریافتی متقاضیان استفاده از 
سهام مذکور می باشد که مفهوم آن مشخص است و الزامی نیست 

حتماً معادل ده برابر مبلغ مزبور احتساب شود....(


